
PROTOKÓŁ NR X/15 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 30.06.2015 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram X sesję Rady Gminy 
Kostomłoty. 
 
Na wstępie sesji Przewodniczący Rady Gminy w imieniu swoim i całej Rady Gminy 
Kostomłoty wraz z Wójtem Gminy nagrodzili upominkami i dyplomami najzdolniejszych 
uczniów (absolwentów) Gimnazjum w Kostomłotach – Emmę Mrochen i Piotra Niedziółkę 
za wybitne osiągnięcia w nauce oraz udział w regionalnych i ogólnopolskich konkursach, 
turniejach i olimpiadach.  
 
Zofia Stankiewicz - Dyrektor Gimnazjum w Kostomłotach - złożyła gratulacje swoim 
uczniom. 
 
W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy i Wójt Gminy wręczyli statuetki radnym, 
którzy pełną i pełnili funkcję radnego Gminy Kostomłoty co najmniej 3 kadencje oraz 
pamiątkowe medale sołtysom i kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy, którzy nie 
mogli uczestniczyć w majowym Balu Samorządowca zorganizowanym  z okazji XXV-lecia 
Samorządu Terytorialnego. 
 
Janina Gawlik – Bardzo serdecznie dziękuję za wręczenie tej statuetki, ale w związku  z 
tym, że podziękowania są wręczane w imieniu Rady - 25-lecia obchodzone były we 
wszystkich samorządach, na wszystkich szczeblach naszego powiatu, w każdej gminie i 
dziękowali wszyscy ludziom, którzy wiele lat pracowali na rzecz tego samorządu tj. 25 lat. 
Zasługi moje były może różne. Tutaj zostały przyjęte pewne kryteria dla radnych, którzy 
pełnią trzy kadencje. Proszę Państwa, ja chciałabym zwrócić tylko na jedno uwagę, czego 
może w tym momencie nie powinno się mówić, ale czuję taką potrzebę. Wiele ludzi, 
którzy tworzyli te samorządy w roku 1989-1990,  którzy pracowali na rzecz tworzenia 
tego samorządu powinni tu z nami być. Nie mamy ich i z tego powodu jest mi bardzo 
przykro, że człowiek, który poświecił się tak jak Pan Jaskuła (pierwszy Przewodniczący 
Rady Gminy, pierwszy Przewodniczący Rady Powiatu), który tworzył Gminę, tworzył 
Powiat. Na pewno wiele innych ludzi, którzy też przy tym uczestniczyli nie otrzymali 
takiego podziękowania. Myślę, że zreflektujemy się jeszcze jako Rada i tych ludzi 
wyciągniemy i im po prostu podziękujemy, bo na pewno mają większe zasługi niż ja, niż 
niejeden z nas. Bardzo bym prosiła Panie Przewodniczący, żeby o tych ludziach nie 
zapominać, dlatego że za rok, za dwa zapomną o nas. Pracujemy na rzecz samorządu i 
chcielibyśmy pozostawić jak najwięcej. Tym bardziej, że wyróżniliśmy siebie, a nie 
pracujemy od początku. Jeszcze raz. Myślę, że Rada to poprze, społeczeństwo, sołtysi też 
to poprą, żeby podziękować ludziom, którzy ten samorząd tworzyli i pracowali naprawdę 
ciężko na rzecz samorządności przez okres 25 lat.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani Radna nie byłaby sobą, gdyby 
trochę dziegciu nie dołożyła do miodu. Wszyscy samorządowcy byli zaproszeni na nasze 
25-lecie samorządu. Z różnych powodów nie mogli uczestniczyć bądź też nie chcieli 
uczestniczyć. Na pewno takie wyrazy wdzięczności były kierowane do wszystkich, 
natomiast pewne kryteria, jeżeli chodzi o statuetki trzeba było określić. Takie przyjęliśmy. 
Myślę, że tutaj nie pominęliśmy nikogo w wyrazach swojej wdzięczności.  
 
Janina Gawlik – Panie Przewodniczący ja dopowiem jeszcze, bo boli troszeczkę, dlatego 
że my pracujemy na rzecz samorządu dość długo. Te kryteria też w powiecie były 
przyjmowane na 15-lecie. Były odstępstwa, dlatego że trzeba dowartościować, trzeba 
podziękować ludziom, którzy ten samorząd tworzyli.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwarcie sesji już nastąpiło. Zgodnie z 



listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych w związku z  powyższym Rada Gminy ma 
moc do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  ostatniej sesji.  
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2015 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kostomłoty do stowarzyszenia 

pod nazwą „Związek Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania diety dla sołtysów. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/90/11 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 3 listopada 2011 r. w sprawie określenia wynagrodzenia dla 
sołtysów jako inkasentów z tytułu poboru podatków: rolnego, od nieruchomości, 
leśnego – stanowiących dochody Gminy Kostomłoty oraz określenia terminu 
płatności dla inkasentów z tytułu poboru w/w podatków. 

12.  Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla istniejących cmentarzy położonych w 
obrębach Jakubkowice i Samborz wraz  z sąsiadującymi obszarami. 

13.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
14.  Informacje i komunikaty. 
15.  Wnioski i zapytania. 
16.  Sprawy bieżące. 
17.  Zakończenie obrad X  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy radni mają jakieś wnioski do 
porządku obrad? Nie widzę. Kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad, proszę o 
podniesienie ręki. 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
Zanim przejdziemy jeszcze do pkt 3, pragnę przywitać na dzisiejszej sesji kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy, radnego powiatowego Jana Piotrowskiego, radnych 
Gminy, sołtysów, Pana Wójta. 
  
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt protokołu był wyłożony w Biurze 
Rady, uwagi nie wpłynęły. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z ostatniej 
sesji, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
od dnia 22.05.2015r. do dnia 22.06.2015 r.: 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 
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2. Podpisanie aneksu do umowy o dofinansowanie realizacji projektu „Budowa sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej wraz z drenażem na terenie gminy Kostomłoty”. 

3. Kontrola przeprowadzona przez Urząd Marszałkowski projektu „Remont świetlic 
wiejskich w miejscowościach Jarząbkowice, Ramułtowice, Wilków Średzki, 
Zabłoto” (protokół bez uwag). 

4. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży: 1). działka nr 15/2 o pow. 
0,0044 ha obręb Siemidrożyce (zgodnie ze studium działka leży na obszarze – 
tereny urządzeń zaopatrzenia w energię elektryczną);  2) działka nr 539/14 o pow. 
0,0172 ha obręb Kostomłoty (zgodnie z mpzp leży na terenie przeznaczonym pod 
tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, jednakże w studium działka jest 
pod tereny urządzeń zaopatrzenia w energię elektryczną); 3) działka nr 486/10 o 
pow. 0,0162 ha obręb Piotrowice (zgodnie ze studium działka leży na obszarze – 
tereny urządzeń zaopatrzenia w energię elektryczną). To są działki, na których stoją 
transformatory. 
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości w 
dniu 29.05.2015 r.  
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży: 1). nieruchomość 
zabudowana zespołem obiektów 1 i 2 kondygnacyjnych w zabudowie wolnostojącej i 
zwartej po byłej cukrowni o pow. 0,4939 ha obręb Piotrowice; 2). działka 
niezabudowana o pow. 0,0600 ha obręb Godków (zgodnie z mpzp leży na terenie 
przeznaczonym pod tereny zabudowy mieszkaniowej o charakterze wiejskim i 
zabudowy usługowe) 
- udzielenia bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego w miejscowości Ramułtowice 
34/7 (95% wartości lokalu na rzecz dotychczasowego najemcy) 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Zabłoto” 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2015 rok 
- powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na Dyrektora SP w 
Karczycach  
5.  Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 
Ponadto odbył się przetarg na drogę Karczyce. 

 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  

w okresie od 19.05.2015r. do 17.06.2015r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 36 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

30, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

9 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

21 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 2,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =2 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
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Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =0 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję 
w tym punkcie. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać tego 
sprawozdania. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję (sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W tym miejscu mają możliwość 
zabrania głosu osoby spoza składy Rady. 
 
Wioletta Dyczyńska – Jestem Sołtysem w Jakubowicach. Gmina w Jakubkowicach 
wydzierżawiła przy świetlicy, czy w świetlicy na bar sklep. W tej chwili nie wiadomo, czy 
to jest sklep, czy bar; nie ma wywieszki. Z moich dokumentów jest czas nieokreślony. Nie 
ma wywożenia odpadów komunalnych. Jest problem z tym Panem, z czystością. W tej 
chwili cały korytarz, który podlega pod świetlicę wiejską jest założony cały śmieciami ze 
sklepu, bo prowadzi sklep, jakiś motor, coś tam. Nagminnie jest tam nieporządek. Mało 
tego. Często, gęsto się zdarza, że po zamknięciu baru klienci zostają na zewnątrz i siedzą 
sobie 24.00, 1.00, 2.00 w nocy, dopóki nie skończą spożywania alkoholu. Następne 
pytanie. Czy Gmina Kostomłoty ma ogródki piwne? Z tego co wiem, nie ma. Jest 
ogrodzony przez tego Pana teren, który podlega pod świetlicę od iluś lat. To jest 15 m od 
drogi i najczęściej się zdarza, że zostają butelki, puszki, wszystko i niedziela, ludzie do 
kościoła na 9.00 do Pani sołtys, dlaczego to jest nieuprzątnięte. Mało tego. Okna są 
obstawiane od świetlicy butelkami i różnymi śmieciami. Pomieszczenie było przekazane 
jeszcze jedno dla sportowców, w którym w tej chwili nie ma podłogi, są sprzęty z domu: 
telewizory, grille. Jest  ….. jedno pomieszczenie,  które było przekazane dla sportowców, 
ewentualnie dla sędziego. W tej chwili to jest prywatne jakby. Ja mam taką prośbę, albo 
uregulować to, bo niestety nawet robiąc imprezę dla dzieci na Dzień Dziecka byłam 
posprzątać, ogarnąć butelki, puszki na godz. 15.00. Na drugi dzień idę i jest to samo, 
czyli plac zabaw zaśmiecony butelkami, puszkami itd. I słyszę tekst  - jak nie masz co 
robić Pani sołtys, to sobie pozbieraj. Czyli nie wiem, czy ten Pan ma, czy jest dobra wola, 
czy jak tam, czy Pan, czy Pani, nie wiem kto to, na kogo ten bar jest wynajęty. Poza tym, 
sufit w barze w tej chwili spada. Spada ze względu tego, że pomieszczenie, w którym są 
prysznice dla sportowców przecieka. Ten Pan podobno dwa razy robił, ale stoi na środku 
wiaderko, jak biorą prysznic. Sufit jest tak wygięty więc przy dzierżawie w umowie, ja 
myślę, że to będzie zrobione, bo lada chwila po prostu pół piętra spadnie. Może by 
komisja jakaś przyjechała i zobaczyła, jak to wygląda. My nie możemy w tej chwili 
korzystać z drzwi wejściowych, tylko z drugiej strony od boiska. Oprócz tego są zajęcia 
dla dzieci. To troszkę koliduje ze spożywaniem alkoholu. Jest wspólny korytarz, wspólne 
wejście i stoją, nie zważając uwagi na nic. Poza tym mam prośbę o sprawdzenie wywozu 
fekalii, odpłatności za wodę i za śmieci, bo w tej chwili nagminnie ja mam dwa kosze na 
świetlicę i co 2 tyg. ja mam je pełne odpadami ze sklepu przy świetlicy. Nic po prostu. 
Ileś razy zwracałam uwagę, żeby to uprzątnąć, bez odzewu, bez niczego.  I jeszcze jedna 
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prośba. Jeżeli byłaby taka opcja, wioska chciałaby bardzo jedno pomieszczenie na 
zaplecze kuchenne. My korzystamy tylko ze świetlicy, nie mamy nic poza tym.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wyciąg z protokołu będzie przekazany 
do Pana Wójta, celem rozpatrzenia sprawy i przygotowania odpowiedzi dla Pani. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – To co Pani wyartykułowała ja mam też wyartykułowane. 
Jak byście chcieli i taką wolę wyrażali to zróbcie zebranie wiejskie, czy chcecie 
przeznaczyć dla wioski te pomieszczenia, czy coś w tym rodzaju.  
 
Wioletta Dyczyńska – Jeszcze chciałam się zapytać na temat tej powstającej, nie 
powstającej biogazowi. Na jakim my jesteśmy etapie? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Biogazownia ma być do 1 megawata, bo wówczas są inne 
uwarunkowania środowiskowe. Jest taka zasada, że jeżeli ktoś składa wniosek to 
procedura trwa i są uzgodnienia środowiskowe. Żeby wydać warunki zabudowy trzeba 
wszystkie uzgodnienia środowiskowe. Firma, która opracowała warunki środowiskowe, 
myśmy znaleźli jakieś poprawki, GDOŚ już potwierdził, że nie ma zastrzeżeń do tej 
środowiskowej i my musimy wydać opinię środowiskową, że planowana inwestycja 
spełnia wyniki, że zgodnie z przepisami. Później jest jakby następny etap – warunki 
zabudowy. My ten teren planujemy i mamy w studium (od Kostomłotów do Jakubkowic), 
że tam nie ma być żadnego zakładu; mają być tylko grunty rolne. Wpłynęły protesty z 
Kostomłotów, z Jakubkowic. Moja pracownica zawiadomi na który dzień i zrobimy chyba 
jedno spotkanie w GOK Kostomłoty. Państwa zaprosimy, to znaczy sołtysów. Sołtysi 
poprzez swoje możliwości zaproszą ileś osób. Zaprosimy też na to spotkanie inwestora. 
Takie są procedury. Ja jako wójt mogę wszystko robić zgodnie z prawem. My robimy 
wszystko w okresie dłuższym, szukamy pewnych rzeczy, żeby to oddalić, ale czasem 
przychodzi tak, że pewne rzeczy od strony administracyjnej my nie jesteśmy w stanie 
zablokować, bo samo to, jak Państwo dzisiaj na komisjach widzieliście, jeżeli jakąś 
decyzję się nie wyda w terminie, to jest 500 zł dziennie. 100 dni to jest już kwota 50.000 
zł. Takie są koszty. Będziemy robić wszystko, w miarę zgodnie z prawem, żeby ta 
biogazownia tam nie powstała, bo ja uważam też osobiście, że teren, który mamy - 
osiedle Kostomłoty i to osiedle, które będzie rozbudowywało się, i będzie coraz większe, 
żeby było ze świeżym powietrzem. To jest na dzień dzisiejszy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Myślę, że zapisy w studium już pewne 
rzeczy ograniczyły, natomiast jeżeli nie ma miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego to będzie musiała być wydana decyzja o warunkach zabudowy, która 
musi być zgodna ze studium. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie 
widzę. 
      
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać projektu 
uchwały ze względu na rozbudowaną treść.  
 
Skarbnik przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uzyskał pozytywną opinię  
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 12 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W związku  z tym, że projekt uchwały 
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jest bardzo obszerny wnioskuję o nie odczytywanie projektu uchwały, tylko króciutkie 
streszczenie. Projekt uchwały wnosi zmianę w stosunku do obowiązującej na dzień 
dzisiejszy uchwały w postaci wzrostu opłaty za zagospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Jeżeli odpady są zbierane w sposób selektywny z wysokości 10 zł na 12 zł, 
czyli wzrost o 2 zł. Druga zmiana w stosunku do obowiązującej uchwały – wzrost opłaty 
za odpady zmieszane z 19 zł na 21 zł. Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Otwieram dyskusję, zamykam dyskusję. Kto z 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 9 głosów  
  kto jest przeciw – 1 głos 

kto się wstrzymał – 3 głosy 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Kostomłoty do Stowarzyszenia pod nazwą „Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczpospolitej Polskiej”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W związku  z tym, że uchwała jest 
długa proponuję odczytanie nagłówka i następnie krótkie streszczenie. Proszę Państwa. 
Długo dyskutowaliśmy na ten temat, przez wiele miesięcy przez Komisję Budżetu i inne 
komisje. Otwieram dyskusję.  
 
Janina Gawlik – Zgodnie z decyzją Rady przeprowadziliśmy zebranie z sołtysami. Sołtysi 
mieli prawo wypowiedzenia się na temat nowych zasad wynagradzania. Większość 
sołtysów opowiedziała się za nowymi zasadami przyznawania diet sołtysom.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś z radnych chciały zabrać 
jeszcze głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem 
uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 9 głosów za 
  kto jest przeciw – 1 głos 

kto się wstrzymał – 3 głosy. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać projektu 
uchwały. Jest to konsekwencja uchwały podjętej przed momentem. Otwieram dyskusję. 
Zamykam dyskusję. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 11 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 2 głosy. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały o przystąpieniu 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla istniejących 
cmentarzy położonych w obrębach Jakubkowice i Samborz wraz  z sąsiadującymi 
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obszarami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Projekt uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji? 

  kto jest za  - 13 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji zostały zgłoszone 
zapytania od radnego Ryszarda Pisarka, jeśli chodzi o etapy realizacji inwestycji i zadań 
inwestycyjnych. Radny otrzymał odpowiedź. Również został złożony wniosek przez 
radnego Ryszarda Pisarka i radnego Marka Pomykałę. Zostały one przekazane według 
właściwości do Starostwa Powiatowego w Środzie Śl. Również wniosek Pani sołtys Anety 
Sawickiej odnośnie uszkodzeń na drodze wojewódzkiej; pismo zostało przekazane do 
DSDiK we Wrocławiu. Otwieram dyskusję.  
 
Ryszard Pisarek – Ja chciałem podziękować tutaj na sesji za realizacje moich wniosków, 
które złożyłem. Mam na myśli wniosek do Pana Wójta – jakie inwestycje są realizowane. 
Zadawala mnie to. Zostało opisane szczegółowo i umacnia mnie to w wierze, że Gmina 
idzie do przodu. Panie radny Piotrowski witam Pana serdecznie. Widzę, że Pan jest 
czynnym radnym Powiatu na naszej sesji. Chciałem na ręce Pana, bo też się Pan do tego 
przyczynił, serdecznie podziękować. Dziękuję Zarządowi Powiatu. Muszę Państwu 
powiedzieć szczerze, że jadę na sesję z zadowoleniem. Jest Pan sołtys z Piersna. 
Realizują uwagi, które zostały przeze mnie zgłoszone – naprawa zagłębienia w chodniku, 
będzie frezowany asfalt. Chciałem Panu radnemu serdecznie podziękować i tak dalej. 
Proszę wszystkie realizować uwagi koleżanek, kolegów sołtysów, jeżeli będą skierowane 
do Powiatu. Tak działać. Dziękuję.  
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Chciałem poinformować, że 
otrzymaliście Państwo wyniki sprawdzianów szóstoklasistów i wyniki egzaminu 
gimnazjalnego od Pani Dyrektor GOOSz-u i pani Dyrektor Gimnazjum do prac w Komisji 
Oświaty.  Pragnę serdecznie podziękować Paniom z Koła Gospodyń Wiejskich w Osieku, 
Panu radnemu Waldemarowi Sudołowi, Paniom z Urzędu Gminy i wiem, że ich małżonkom 
za przygotowanie uroczystych obchodów 25-lecia Odrodzenia Samorządu Terytorialnego. 
Pragnę również podziękować Dyrekcjom, Gronu Pedagogicznemu oraz Pracownikom 
obsługi naszych wszystkich szkół za zorganizowanie uroczystego zakończenia roku 
szkolnego 2014/2015. 
 
Janina Gawlik – Korzystając z okazji chciałabym zaprosić radnych i sołtysów, Pana Wójta 
pozwolę sobie osobiście zaprosić na otwarcie parku w Piotrowicach. Odbędzie się 12 o 
godz. 13.30. Z udziałem UG Kostomłoty i WFOŚiGW udało się wyczyścić stawy. 
Przygotowujemy się przyjąć gości, aby pochwalić się, że mamy piękny park. Zapraszam 
na otwarcie paku. Współorganizatorem oczywiście jest Stowarzyszenie Nasze Piotrowice i 
Nadleśnictwo Miękinia. Na otwarciu będziemy gościć dzieci z Ukrainy, gdzie Powiat 
Średzki zaprosił ich na wypoczynek. Będą przebywać na terenie Powiatu Średzkiego 14 
dni. Chciałabym podziękować Panu Wójtowi, który zatroszczył się i drobne upominki 
zakupił dla tych dzieci. Będzie to fajna sprawa i będziemy mogli wspólnie biesiadować. 
Mamy sponsorów, dlatego wszystkie atrakcje będą nieodpłatnie. Zapraszam całymi 
rodzinami. Każdy przychodzi z własnym kocykiem.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w 
tym punkcie? Nie widzę. 
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Ad.15. 
Grzegorz Żerelik – Składam wniosek o dopisanie mnie do Komisji Budżetu.  
 
Marian Fita – 1. Ponieważ zbliża się termin gwarancyjny drogi Zabłoto-Kostomłoty-węzeł 
autostradowy, chciałbym zwrócić uwagę na to nasze rondo i wyjazd z niego w kierunku 
autostrady. Kilkakrotnie był naprawiany ten łuk, te krawężniki były mocowane. W trakcie 
budowy zgłaszałem, że będą cały czas efekty tego złego ułożenia krawężników. W tej 
chwili po każdym przeglądzie, co podbudują betonem, krawężniki się kładą, samochody 
szczególnie ciężarowe najeżdżają, krawężnik dosyć wysoki załamuje się i destrukcyjnie 
wpływa to na budynki w pobliżu skrzyżowania. 2. Nie wiem, umknęło to. Niemniej jednak 
mieszkańcy zwracali mi na to uwagę, że jest to miejsce bardzo niebezpieczne, ponieważ 
nie ma oznakowania przejścia dla pieszych przy skręcie w prawo. Jest samo przejście, 
znak w miejscu przejścia dla pieszych, nie ma, że zbliżamy się do przejścia dla pieszych, 
a z przeciwnej, w kierunku Rynku jest taki znak. Chciałbym, żeby to zgodnie ze służbami 
odpowiedzialnymi za to ustalić, czy to jest jakieś niedopatrzenie, bo sprawa jest 
poważna. Dwukrotnie doszłoby tam już do potrącenia, w związku  z tym, że samochody z 
większą szybkością wjeżdżają na to skrzyżowanie. 3. Chodzi nam Panie Wójcie o teren po 
byłym POM-ie. Tam chodziliśmy z Komisją Prawa i Porządku. Przewodniczący widział to 
wszystko, widział zagrożenie ogromne, które jest w tych halach, które są w stanie 
likwidacji, gdzie następuje wyżynanie, wycinanie już konstrukcji. Bramy o dużej wadze 
kilkuset kilogramów wiszą na strzępach. Chciałbym, żeby nie Komisja Prawa i Porządku 
tylko urzędnicy z urzędu, którzy mają wiedzę w tym temacie przeszli cały ten teren, bo 
naprawdę Panie Wójcie tam się dzieje źle.  I tu bym chciał uzyskać jakąś odpowiedź. 
 
Marek Pomykała - Mam takie 3 lampy, które nie świecą w miejscowości Mieczków: przy 
budynku nr 2 (nie świeci wcale), nr 6 (przekręciła się i świeci na posesję prywatną), 
oświetlenie kościoła od strony północnej - nie świeci. Chciałbym złożyć wniosek na ręce 
Przewodniczącego z pismem do Powiatu. Chciałbym uzyskać odpowiedź,  do którego dnia 
będą skoszone te rowy. Z Panią radną rozmawiałem po sesjach i przed, będą skoszone. 
Nie chciałem tego poruszać, będą skoszone, no ale nie są skoszone. Za parę dni będą 
żniwa jak każdy wie. Mostki są zarośnięte i nie widać, czy jest rów, czy nie ma rowu. 
Część rolników stara się to zrobić po swojemu, spryska, albo skosi, ale naprawdę trawa 
przerasta to, co wszystko rośnie na polu. Chciałbym, żeby była ta odpowiedź, że  kosimy 
ostatniego czerwca, czy w ogóle nie kosimy; raz zostało przejechane. Nieładnie to 
wygląda to jest raz. Druga sprawa, to chciałbym wiedzieć, ile jest przeznaczonych 
środków na koszenie, czy odkrzaczanie, koszenie trawy i skąd te środki są pobierane, czy 
to jest z urzędu wojewódzkiego, czy zarządu dróg i  mostów, autostrad, czy to są podatki 
gminy, powiatu. Jaka jest suma przeznaczona na Gminę Kostomłoty i na inne gminy. 
Chciałbym to otrzymać na piśmie od powiatu przez ręce Rady Gminy.  
 
Iwo Iwaszków – Ja chciałbym wrócić do zapytania z przed miesięcy. Ponieważ mieszkańcy 
w dalszym ciągu proszą o informację,  bo informacji na ten temat nie było. Pytanie moje 
do Pana Wójta jest następujące – czy jest możliwość wysypania jakiegoś tłucznia na 
polną drogę, która jest koło poczty i ewentualnie kiedy można byłoby to zrobić, bo co 
jakiś czas mnie pytają mieszkańcy mieszkający przy tej drodze.  
 
Ryszard Pisarek - Panie Wójcie tutaj temat był poruszony przez radnego Kostomłot, Pana 
Fitę. Ja mam takie zapytanie. Ja bardzo bym Pana prosił, bo nie Pan, ma Pan służby od 
tego. Jak wizytowałem to miejsce, to mi się włos jeży, że tutaj  jeszcze nie ma katastrofy, 
wypadku śmiertelnego to cud. Cud w Kostomłotach. Stan techniczny tej hali wymaga 
szybkiego zabezpieczenia. Stan techniczny. Tu nie było powiedziane. Są wycinane, ja w 
budownictwie pracuję to doskonale wiem, co może dalej być, jeżeli dalej będzie to 
degradowane, będzie to ścinane, będzie to wycinka złomu, to nam grozi. Dalej. Od tego 
też tam są wynajmowane pomieszczenia. Nie wiem, czy oni płacą podatek w gminie. 
Samowolka. Nie teren tego właściciela, który tam składa kamienie pomnikowe, ma cały 
obszar. Lewa, prawa strona. Te płyty są niezabezpieczone, one są  chwiejne, nie daj Boże 
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dziecko, wakacje, ktoś przyjedzie. Ten temat też mnie trochę boli.  
2.No i koniec. Powiedziałem sobie koniec.  Tutaj jest sołtys Jenkowic. Dzisiaj 
rozmawialiśmy na ten temat, piratów drogowych. Muszę Państwu powiedzieć szczerze, że 
przenieśli się piraci z Wrocławia na Gminę Kostomłoty. I proszę Państwa obrali sobie 
drogę 2075, drogę powiatową, Środa Śl.-autostrada. Proszę Państwa to jest dzicz. I 
dlatego stop powiedziałem. Dzisiaj byłem u Komendanta i bym prosił, żeby tutaj była też 
interwencja Pana Wójta. Niestety musimy nie pozwolić tutaj na takie rajdy wszelkich 
motocykli. A teraz może przyjemniej. Chciałbym tutaj podziękować wszystkim sołtysom, 
a szczególnie podziękować tutaj w imieniu nas radnych, mieszkańcom wszystkich 
miejscowości naszego terenu Gminy Kostomłoty, bo to wy tworzyliście też tą 
samorządność od pieca kuchennego do rozwoju waszej miejscowości.  Naprawdę jeżdżę, 
widzę i obserwuję. Jestem dumny, że mieszkam w Gminie Kostomłoty. To też zasługa 
Państwa, poprzednich sołtysów, nowych sołtysów, a szczególnie mieszkańców. Byłem na 
tej imprezie w Osieku i byłem zdumiony. Szkoda, że część radnych, i tutaj głośno 
powiem, szkoda, że część radnych nie była na Balu Samorządowców. Żałujcie, bo było 
pięknie. I tutaj jest kolega radny z Osieka. Tak jak potrafią zrobić Koło Gospodyń, to 
byłem zdumiony. Możecie zrobić Prezydentowi RP taki bal. Panie Wójcie ja się cieszę, że 
Pan się tu osiedlił, i że Pan rządzi tą Gminą itd. Przy jednym zrozumieniu. Zrozumieniu 
Państwa, sołtysów, mieszkańców. Tu jest widzę Wicewójt Pan Dynaka. Dziękuję 
uprzejmie, że mogę Pana obejrzeć, bo Pan był też założycielem tej samorządności i tutaj 
wielka chwała wam mieszkańcom, bo wy jesteście pionierami tej samorządności. Wy 
żeście przemieniali ten ciekawy ustrój i na ręce waszych mieszkańców serdecznie 
dziękuję. Wszystkim dziękuję. Jest to ciężka praca być sołtysem. Komisja Porządku też 
się zajmie tą sprawą.  
 
Grzegorz Żerelik - Mam zapytanie, czy gmina i powiat wiedzą coś na temat przycinki 
drzew między Samborzem a Kostomłotami. Tam osoba prywatna, która kupiła pole, nie 
wiem, chcę mieć taką informację, czy dostała zgodę od powiatu, czy od gminy. Ostatnio 
miałem informację też, że ten gospodarz opryskuje drzewa, żeby gałęzie nie wrastały mu 
na pole. Część prawej strony, gdzie drzewa są nie przycięte są do połowy uschnięte. Nie 
ma liści. Z lewej strony, gdzie już przyciął, są świadkowie, którzy widzieli, że drabinę 
przystawiał, wchodził z opryskiwaczem i nie widomo czym pryskał te drzewa. To jest duży 
gospodarz, który ma bardzo dużo pola, nie tylko w Polsce, więc ciekawe to jest właśnie. Z 
tego co wiem, to jest pan Kieloch, jego syn… 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przyjęto do sprawdzenia. 
 
Iwona Ryszka - Panie Wójcie ja mam prośbę odnośnie lustra ustawionego w miejscowości 
Samsonowice na skrzyżowaniu. To lustro kiedyś ja wnioskowałam, żeby stanęło dla 
bezpieczeństwa tych wszystkich, którzy jadą od strony Sobkowic. Miałabym prośbę, żeby 
to lustro podnieść, zmienić kąt nachylenia, bo tam troszkę jest słaba widoczność. I też 
sygnały takie od mieszkańców, że być może trzeba byłoby postawić drugie lustro, żeby 
była widoczność z kolei od strony Szymanowic, ponieważ skrzyżowanie jest troszeczkę 
cofnięte, natomiast pobocze i  jabłonki, które tam rosną, to rzeczywiście tak wystają, że 
rzeczywiście od strony Szymanowic nic nie widać, czy coś nadjeżdża, czy nie i tak się 
wjeżdża na to skrzyżowanie trochę ryzykując.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w 
tym punkcie? Nie widzę. 
 
Ad.16.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pragnę poinformować, że nie 
przewidywaliśmy planowanej sesji wakacyjnej. Niemniej jednak okazuje się, że na 
początku lipca, prawdopodobnie 8 lub 9 będziemy musieli zrobić pilną sesję w związku z   
potrzebą przyjęcia planu gospodarki niskoemisyjnej. Kończy się etap konsultacji 
społecznych i jednym z elementów jest podjęcie uchwały przez Radę Gminy. Sesja raczej 
rano. 
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem odpowiedzieć Panu radnemu Ficie, jeśli chodzi o 
teren POM-u. Ja też tam to oglądałem; tam się dzieją „cyrki”. Tam część jest syndyk, 
część likwidator. Wystąpimy z pismem do wszystkich podmiotów o zabezpieczenie. Nie 
jest to takie proste. Mamy taką samą sytuację w Karczycach, gdzie po Kółku Rolniczym 
wszystko się wali. Wystąpiliśmy o komunalizację ponieważ tam właściciel, likwidator 
zginął i nie dopełnił pewnych obowiązków. Liczymy, że otrzymamy to w formie 
komunalizacji. Natomiast tutaj ja wystąpię do wszystkich właścicieli. Jutro każę 
przygotować pisma.  
 
Marian Fita - Panie Wójcie dlatego mówię, ponieważ ta sama sytuacja dotyczyła CPN-u i 
właśnie tym trybem, pomimo tego, że był syndyk, teren został zabezpieczony, zapłacili za 
to. A tu jest zagrożenie życia. Jako pilne. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jutro każę wystąpić z pismem. 
 
Agnieszka Gołdyn – Ja chciałam zapytać na jakim etapie są prace związane z remontem 
drogi powiatowej w miejscowości Chmielów, a później Lisowice, Karczyce. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Myślę, że tu bardziej właściwym 
organem jest Powiat Średzki. Przekażemy to zapytanie do władz powiatowych. 
 
Janina Gawlik - Ale decyzję Zarządu już znamy i możemy przekazać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jest przyjęte do Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych na rok 2016 i będą składane dwa wnioski. Przynajmniej tak 
Zarząd Powiatu zadecydował, czyli właśnie ten odcinek drogi i drugi odcinek Mrozów-
Wojnowice-Wilkostów. Na razie jeszcze jesteśmy na etapie projektowania. Projektant w 
miesiącu lipcu powinien zakończyć prace projektowe. W międzyczasie trwa procedura 
uzyskiwania wszystkich pozwoleń, uzgodnień. Myślę, że w miesiącu lipcu będziemy mieć 
zakończone sprawy proceduralne.  
 
Agnieszka Gołdyn –  A projekt np. już poznanie werdyktu, jeżeli chodzi już o zakończenie 
tego projektu, czy będzie on w realizacji? Czy będzie wiadomo, w jakich latach, w jakim 
momencie trzeba się już dowiadywać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Lata realizacji to już jest wnioskowanie 
do tzw. schetynówek. Jeśli dostaniemy dofinansowanie, to myślę, że to jest przyszły rok. 
Ale pytanie, czy dostaniemy? 
 
Agnieszka Gołdyn –  Kiedy rozpoczyna się nabór wniosków, bo z naborami jest różnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nabór wniosków następuje w tym roku 
między 1 - 15 września, natomiast rozstrzygniecie od 15 września do 15 października. 
Wszystko uległo przyśpieszeniu.  
 
Ryszard Pisarek – Jako radny chciałem się też zainteresować, bo gmina też mi jest bliska. 
Dobrze, że Panią Skarbnik tu widzę Powiatu i mam odwagę powiedzieć, bo ja jestem 
ciekawski. Ta droga jest na terenie naszej Gminy Kostomłoty. Obojętnie, czy ja mieszkam 
w Piersnie, w Karczycach, czy w Chmielowie, czy w Lisowicach. Ta droga jest mi bliska 
sercu. Miałem możność proszę Państwa jadąc z Karczyc do Kostomłot. Muszę Państwu 
powiedzieć, że to była droga przez mękę. Pani Skarbnik, ja nie patrzę na Pana Wójta, bo 
to nie jest droga Pana Wójta. Tylko bardzo bym prosił, żeby jako Pani Skarbnik tutaj 
miała takie pilnowanie, bo muszę Państwu powiedzieć szczerze, że ja troszeczkę Panie 
Przewodniczący więcej wiadomości mam jak Pan, mimo że Pan pracuje w powiecie. Moje 
służby pracują. Do czego zmierzam. Muszę Państwu powiedzieć szczerze i Pan Wójt też 
może być po części zaskoczony, bo tutaj jeszcze wchodzi Gmina Miękinia, która ma też 
tam interes „do upieczenia” w Powiecie. Ponieważ ona ma więcej tych dróg schetynówek 
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(Miękinia) jak Gmina Kostomłoty.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie, proszę Pana. Ma Pan złą 
informację. Porównywalna. 
 
Ryszard Pisarek – Ja wiem proszę Pana. Tutaj było dobre zapytanie Pani sołtys, w którym 
to okresie zostanie ta inwestycja zrealizowana. Mnie nie obchodzą projekty, ble, ble, ble, 
bo ja jako budowlaniec muszę mieć króciutki temat. Realizacja, realizacja i jeszcze raz 
realizacja. Termin wykonania tej drogi, która też jest moją wizytówką, Gminy Kostomłoty, 
a nie proszę Pana, że jeszcze projektant, uzgodnienia, to, to, to. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny proszę kończyć, albo Pan 
polityczny wywód tu zaczyna. Za chwileczkę odbiorę Panu głos i Pan usiądzie. Panie radny 
odbieram Panu głos. Zamykam pkt 16.  
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam sesję nr X/15. Dziękuję 
bardzo.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.35. 
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Załącznik 
 
 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 

IX sesji w dniu 29 maja 2015 r. 
 
 

1. Uchwała Nr IX/47/15 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  
wraz  

 ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2014 r. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. 

 
2. Uchwała Nr IX/48/15 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty  
 absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r.  

Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. 

 
3. Uchwała Nr IX/49/15 w sprawie udzielenie pomocy finansowej Powiatowi  
Średzkiemu na dofinansowanie zadania „Wykonanie jednokrotnego 
powierzchniowego utrwalenia nawierzchni odcinków dróg powiatowych na 
terenie gminy Kostomłoty”. 

 W/w zadanie jest w trakcie realizacji. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. 

 
4. Uchwała Nr IX/50/15 w sprawie przystąpienia Gminy Kostomłoty do 

wspólnego  
przygotowania i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju dla Lokalnej Grupy 
Działania Stowarzyszenia „Szlakiem Granitu” w okresie programowania Unii 
Europejskiej na lata 2014-20120. 
Uchwałę przesłano do siedziby Stowarzyszenia „Szlakiem Granitu” oraz do Wydziału 
Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
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